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Rok po vražde novinára 
Jána Kuciaka a jeho 
snúbenice Martiny 
Kušnírovej dramaticky 
zmenil aj naše životy. 
Média i politici to nazvali 
zemetrasením. Ale ako 
povedala uznávaná 
sociologička Silvia 
Porubänová – uplynulý 
rok nás prebral 
z letargie, apatie, 
falošnej sebaspokojnosti. 
Nepotrestaný zločin je 
však stále prítomný. 
Ťaží nás, zneisťuje, 
spochybňuje našu 
bytostnú nádej. Nielen 
príbuzní a priatelia, 
ale aj široká verejnosť 
dúfajú, že ľudskou aj 
spoločenskou katarziou 
bude spravodlivé 
potrestanie skutočných 
strojcov a vinníkov...
A keď k tomu pridáme 
ešte „cirkus“ okolo 
voľby ústavných sudcov, 
či minulotýždňové 
vzájomné obvinenia 
„v priamom prenose“ 
dvoch významných 
osobností – prezidenta 
a predsedu najsilnejšej 
strany... Hanbíme sa 
za nich, lebo nevieme, 
komu a čomu sa v tejto 
krajine dá ešte veriť. 
Iba krútime hlavou, 
kam to spejeme, prečo 
naše orgány činné 
v trestnom konaní 
nevedia ani po roku 
potrestať vrahov ani 
objednávateľov, nevedia 
ani po piatich rokoch 
„vyčistiť“ prezidentskú 
kampaň... keď už tú zúri 
nová. A my všetci sme 
v obavách, či tá ľudská 
a spoločenská očista 
niekedy vôbec príde. 
Či sa nám vráti viera 
v spravodlivosť. Urobia 
to za nás až naše deti, 
narodené po nežnej?
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Túto sobotu 2. marca 
od 10. hodiny vás pozý-
vame do fašiangového 
sprievodu folklóristov 
z Drienovca a hasičov 
zo sídliska Dubnička 

do centra mesta, druhý 
sprievod začína o 14.00 h 
v Dolných Ozorovciach... 

Pridajte sa!

V stredu 
27. februára bude 
zasadať mestské 
zastupiteľstvo

Predstavujeme 
nových poslancov 
mestského 
parlamentu
– Ján Kšiňan

Neprehliadnite!

Koordinátorkou zhro-
maždenia bola mladá 
b á n o v s k á  a k t i v i s t k a 
a  vysokoškoláčka Barbora 
Schwarzová. Zastupovala 
Evu Lavríkovú, doterajšiu 
organizátorku bánovských 
stretnutí, ktorá v  tom čase 
stála na  pódiu na  zhro-
maždení v  Bratislave. Spod 
pamätníka Ľudovíta Štúra 
odzneli v  podaní Bánov-
čanov listy otca zavražde-
ného Jozefa Kuciaka a matky 
Martiny Kušnírovej. Obaja 

vyzývali ľudí neustávať 
v  boji za  spravodlivosť 
a  potrestanie vrahov, aj 
objednávateľov. Hudobnú 
poctu Jánovi a Martine vzdal 
učiteľ Tomáš Tuláček zo 
ZUŠ D. Kardoša. Minútou 
ticha si prítomní uctili nielen 
pamiatku zavraždených, ale 

aj pamiatku našich dvanás-
tich obetí tragickej nehody 
v Polomke, ktorých smutné 
desiate výročie pripadlo 
práve na 21. februára. 

K aktuálnej téme voľby 
ústavných sudcov sa vyjadril 
domáci právnik JUDr. Pavol 
Trnka. Za  miestnych far-

márov zhodnotil situáciu 
v  agrosektore Jozef Žatko 
a  za  umeleckú obec odznel 
l ist  Si lvestra Lavríka 
v  podaní Vojtecha Račka. 
O  stave školstva sa kriticky 
vyjadrila učiteľka bánov-
ského gymnázia Terézia 
Dolanová a o stave životného 

prostredia aj v našom mest-
skom prostredí mladá akti-
vistka Magdaléna Kalabová. 
Na  záver krátky pozdrav 
odovzdal účastníkom Peter 
Králik, ktorý bol od začiatku 
spoluorganizátorom bánov-
s k ý c h  z h r o m a ž d e n í 
Za  slušné Slovensko a  spá-
janím ľudí rovnakého zmýš-
ľania sa vytvorila komunita 
Za  slušné Bánovce a  inicia-

tíva Pre Bánovce. Vyše hodi-
nové pokojné stretnutie pod 
stálym dohľadom mestskej 
polície ukončila slovenská 
hymna a zapaľovanie sviečok 
na  pietnom mieste pred 
budovou radnice, ktoré tu 
zriadilo vedenie mesta pre 
dvanásť obetí z Polomky, ale 
aj pre zavraždenú dvojicu.  
 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Zhromaždenie za slušnosť a spravodlivosť
Vyše sto Bánovčanov všetkých vekových kategórií sa 21. februára zhromaždilo na námestí, aby si v rámci 

iniciatívy Za slušné Slovensko uctili prvé výročie vraždy mladého investigatívneho novinára Jána Kuciaka 
a Martiny Kušnírovej. Naše mesto bolo jedno z desiatok ďalších na Slovensku i vo svete, kde odzneli názory 
na neuspokojivý súčasný stav vládnutia a spravovania slovenskej spoločnosti.
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Predstavujeme nových poslancov mestského parlamentu – Ján Kšiňan
Chcem, aby sa tu žilo dobre a bavilo nás tu spolu tráviť čas 
 Čo nám prezradíte zo svojho 

súkromného a pracovného života?
Narodil som sa v Bánovciach 

nad Bebravou (čo je dnes už vzác-
nosť) a  toto mesto mi prirástlo 
k srdcu. Je mi cťou i potešením, že 
sa môžem venovať jeho zveľaďo-
vaniu už aj ako poslanec v mest-
skom zastupiteľstve. Pre mňa 
je základom spokojného života, 
osobného aj pracovného, rodina. 
S  manželkou Mirkou máme dve 
deti - Matúška a  Dominiku. 
Pracujem v  strojárskej firme. 
Po  absolvovaní SOŠ strojníckej 
v  Bánovciach nad Bebravou som 
pokračoval v  štúdiu na  Stroj-
níckej fakulte STU v  Bratislave, 
kde som získal akademický titul 
bakalár. V  inžinierskom štúdiu 
som pokračoval na  Fakulte 
environmentálnej a  výrobnej 
techniky vo Zvolene a  napokon 
aj v  štúdiu doktorandskom, 
a  to na  Technickej univerzite vo 
Zvolene. Nikdy som si nevyberal 
cesty životom menej náročné, 
naopak, skôr tie, ktoré boli pre 
mňa výzvou. A  výzvou na  zdo-

konaľovanie sa pre mňa stalo aj 
zahraničie. Už počas vysoko-
školského štúdia som absolvoval 
študijné stáže na  International 
republican institute, Academia 
Istropolitana Nova a University of 
Limerick. A potom som v zahra-
ničí v  značnej miere získaval aj 
pracovné zručnosti - v Nemecku, 
Nórsku, Anglicku, Škótsku, USA. 
Všetko, čo sa v  živote naučíte, 
dokážete raz aj zúročiť. Medzi 
moje záľuby patrí predovšetkým 
šport - turistika, futbal, plávanie. 
Veľa čítam a  vyberám si knihy 
populárne i  faktogra� u. Tvorím 
rodokmene. A  mám aktívny 
záujem o veci verejné. 
 Aká je vaša angažovanosť 

v politike, resp. v treťom sektore?
Vo veciach verejných 

a  politických sa angažujem už 
dlhodobo, pretože mojou ideou 
je, že človek nežije separovane, 
ale je v  spoločenských väzbách 
s inými ľuďmi a spoločnosťou ako 
takou. O  tieto vzťahové väzby sa 
treba aktívne starať, aby boli oboj-
stranne prospešné. Som členom 

viacerých spo-
ločností, ktoré sú 
prepojené jednak 
na  moje osobné 
záľuby, jednak 
na  môj záujem 
o dianie celospo-
ločenské i  poli-

tické. Som zapojený do  diania 
v  Slovenskom zväze zdravotne 
postihnutých, ktorého cieľom je 
chrániť a  presadzovať oprávnené 
požiadavky týchto občanov vo 
všetkých oblastiach života. Ako 
člen Slovenského Červeného kríža 
som držiteľom striebornej Ján-
skeho plakety za  bezpríspevkové 
darovanie krvi a  okrem toho sú 
mi blízke všetky aktivity SČK. 
Môj zmysel pre demokraciu, 
humánnosť, ale aj podpora boja 
proti extrémizmu, nacionalizmu, 
rasizmu či xenofóbii ma priviedli 
k  členstvu do  miestneho výboru 
Slovenského zväzu protifašis-
tických bojovníkov. V  rámci 
mojej práce som členom výboru 
Odborového zväzu KOVO. Naším 
cieľom je presadzovať a obhajovať 

oprávnené požiadavky svojich 
členov aj  ich práva. Čo sa týka 
mojich záľub, športovému a rekre-
ačnému rybárstvu, ako aj vzťahu 
k ochrane prírody sa venujem pod 
záštitou Slovenského rybárskeho 
zväzu. Okrem toho som už 15 
rokov členom Slovenskej genea-
logicko-heraldickej spoločnosti, 
čo je mojou srdcovou záležitosťou. 
Zhotovil som tristoročný rodo-
kmeň našej rodiny. Keď chcem 
vedieť, kam kráčam, potrebujem 
totiž vedieť, odkiaľ prichádzam.
 Do volieb ste išli s nejakými 

predsavzatiami... O  čo najviac 
sa počas štyroch rokov budete 
usilovať? 

Ako som už spomínal, mám 
rád mesto, v  ktorom žijem.  Rov-
nako aj jeho okolie. Záleží mi 
na tom, ako vyzerá a na tom, ako 
sa v  ňom ľudia cítia. Lebo práve 
oni robia mesto mestom. Dávajú 
mu dušu a život. Mojou túžbou je 
zásadne skvalitniť život v Bánov-
ciach nad Bebravou.  Chcem, aby 
bolo zážitkom prejsť sa po meste. 
Aby mohli občania veriť mestu, 

že pred nimi nič neskrýva a  je 
čestné. Aby sa nám tu žilo dobre 
a  bavilo nás tu spolu tráviť čas. 
Aby sme v našom meste rozvíjali 
a podporovali tie stránky, na ktoré 
môžeme byť právom hrdí, 
a  naopak zmenili tie, na  ktoré 
byť hrdí nemôžeme.  Preto som 
svoju volebnú kampaň postavil 
na  slogane: Vráťme Bánovciam 
hrdosť! Čistota a  bezpečnosť sú 
tie najzákladnejšie povinnosti, 
ktoré je každé mesto povinné 
svojim obyvateľom dať.  Najpál-
čivejším a  dlhodobo neriešeným 
problémom Bánoviec sú cestné 
komunikácie. Kvalitné cesty 
a  chodníky musia byť samozrej-
mosťou, nie túžbou  Bánovčanov. 
Prioritou je zároveň vyriešenie 
problémov s parkovaním v našom 
meste.  V  Bánovciach nie sú 
vypracované projekty cyklistic-
kých a korčuliarskych chodníkov, 
multifunkčných ihrísk, atletic-
kých dráh a školských športových 
areálov. To sú najvýraznejšie 
problematiky, ktoré sa pre mňa 
stávajú výzvou.  (redakcia)

V dobrom aj v zlom vyše päťdesiat rokov 

Deviaty ročník celosloven-
skej kampane Národný týždeň 
manželstva bol príležitosťou aj 
v  našom meste, aby primátorka 
Rudolfa Novotná a  Zbor pre 
občianske záležitosti pozvali 
do mestskej obradnej siene štyri 
manželské páry, ktoré môžu 
byť prík ladom dlhoročného 
partnerského spolužitia, viac ako 
päťdesiat rokov. Pozvanie na milú 
slávnosť prijali štyri manželské 
páry - Vladimír a  Daniela Jur-
kovičoví, ktorí mali svadbu 15. 
augusta 1969, Milan a  Marta 
Pavleoví 10. augusta 1963, 
Božena a Bohumír Darmoví 25. 

apríla 1968, Margita a Jozef Foj-
tíkoví 19. augusta 1967. A práve 
tieto dátumy najviac rezonovali 
v mysliach a srdciach pozvaných 
manželov, keď ich pracovníčky 
Zboru pre občianske záležitosti 
Janka Botková a  Božena Pova-
žanová vítali milým slovom 
i  veršami básnika. „Manželstvo 
je v  slovenskom rodinnom práve 
zakotvené ako zväzok muža 
a  ženy, jeho hlavným účelom 
je vytvoriť harmonické a  trvalé 
životné spoločenstvo, ktoré zabez-
pečí riadnu výchovu detí. To spo-
ločenstvo, založené na  právnom 
vzťahu je postavené na zásadách 

dobrovoľnosti a rovnoprávnosti... 
Vám sa to podarilo. Ja vám 
k  tým spoločne prežitým rokom 
srdečne blahoželám, vyslovujem 
úctu a  zároveň vám želám ešte 
veľa krásnych chvíľ spoločne 
prežitých vo vzájomnej láske 
vás dvoch a vašich najbližších...“

povedala okrem iného vo svojom 
príhovore primátorka Rudolfa 
Novotná. Zároveň ocenila prácu, 
ktorú vykonali počas svojho 
aktívneho života pre mesto a pre 
spoločnosť. Lebo, ako povedala, 
sú to veľmi dobré známe tváre, 
ktoré dobre pozná a pozná aj ich 

zásluhy. Prítomným sa prihovoril 
aj Roman Mitala z  miestneho 
občianskeho združenia Národný 
týždeň manželstva a  priblížili 
tohtoročné motto celoslovenskej 
kampane, ktoré znie Zastavme 
sa, zabavme sa a  darujme si 
vzájomne to najcennejšie - čas! .
Cieľom kampane, ktorá prebieha 
každoročne v  týždni osláv sv. 
Valentína, je propagovať a  pod-
poriť manželstvo ako vzácnu 
hodnotu pre moderného človeka. 

Pozvaní manželia sa zapí-
sali do  pamätnej knihy mesta 
a  po  spoločnom slávnostnom 
prípitku zotrvali s  primátorkou 
v neformálnej diskusii. Obdarení 
kyticami a malými darčekmi, ale 
najmä kúskom vzácneho času 
prvej dámy mesta...

  Text a foto Alena Borszéková

N árodný týždeň manželstva 
je obdobie, počas ktorého si 

môžeme viac všímať a oceňovať svoje 
manželstvo tak, aby rástlo, rozvíjalo 
sa a nie upadalo. Je to čas viac hovoriť 
o dobrých príkladoch, fungujúcich manželstvách, ktoré 
prinášajú radosť, naplnenie a bezpečie... A takto sme si 
to pripomenuli aj v Bánovciach nad Bebravou. Milan a Marta Pavleoví dnes a pred 

55 rokmi ako mladomanželia...
Dnes má pani Marta 75 a  pán 
Milan 81 rokov. Do Bánoviec prišli 
za prácou v roku 1971. Pán Milan 
celý život pracoval v závode Tatra, 
posledných štrnásť rokov ako tech-
nický námestník. Pani Marta bola 
dlhé roky vedúcou komunálnych 

služieb v Dome služieb na námestí, 
ktorý sa otváral v 80-ych rokoch. Sú 
rodičmi syna a dcéry, dnes sa tešia 
zo štyroch vnučiek a v  júli čakajú 
najmladší dvojnásobný prírastok 
do  rodiny – dvom vnučkám sa 
narodia bábätká, do rodiny im pri-
budnú dve pravnúčence. Sú dvadsať 
rokov na dôchodku, a ako povedal 

pán Milan, stále má málo času. 
Celý život je fanúšikom uhrovského 
futbalu, veď je rodák z  Uhrovca, 
rád chodí na huby a na ryby. Pani 
Marta sa rada stará o  záhradku 
pri uhrovskej chalupe. Okrem toho 
majú chatu v Závade pod Čiernym 
vrchom, takže spolu s  bánovským 
bytom na sídlisku Sever sa majú čo 
v  „troch domácnostiach“ obracať. 
Na  otázku, aký majú recept pre 
dlhotrvajúce manželstv,o Milan 
Pavle odpovedal jednoducho ale 
úprimne: „Recept neviem... Lebo 
my sme mali celé manželstvo bez 
krízy. Je to však o  vzájomnej úcte 
a  tolerancii... Hlavne manželka 
musela byť v  súvislosti s  mojím 
zamestnaním veľmi tolerantná...“ 

Fojtíkoví Darmoví Jurkovičoví
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Čo nové na radnici
Pravidelná rubrika, v ktorej prinášame novinky 

zo stretnutí primátorky Rudolfy Novotnej a vedenia 
mesta s  občanmi a zástupcami organizácií:
 workshop s  mládežou z  Bánoviec nad Bebravou 
a poslancami v rámci projektu Kraj a mestá spolu pre 
mladých,
 pracovná porada v SOŠ strojníckej za prítomnosti 
zástupkýň odboru školstva a  kultúry TSK, primá-
torky mesta, riaditeľov škôl, výchovných a kariérnych 
poradcov, pracovníčok CPPPaP a  zamestnávateľov 
o možnostiach štúdia na bánovských stredných ško-
lách v pôsobnosti TSK a duálnom vzdelávaní,
 diskusia s  riaditeľkou spoločnosti Eterna - Mar-
gitou Sirotnou o  potrebe založenia nového odboru 
procesný technik odevnej výroby,
 malá slávnosť v obradnej sieni v rámci Národného 
týždňa manželstva, kam pozvanie primátorky a Zboru 
pre občianske záležitosti prijali štyri manželské páry, 
ktoré spolu žijú viac ako 50 rokov,
 rokovanie na  podnet zástupkyne primátorky 
so spoločnosťou Cykloprojekt o  možnom zmapo-
vaní vhodných miest pre vybudovanie cyklotrás 
a  cyklochodníkov v  meste (s  možnosťou realizácie 
prostredníctvom RIUS – Regionálnej integrovanej 
územnej stratégie TSK, ako strategického dokumentu 
pre implementáciu � nančných prostriedkov z IROP),
 prerokovanie výsledkov � nančnej kontroly opráv-
nenosti vynaloženia prostriedkov Trenčianskeho 
samosprávneho kraja za  rok 2018, ktoré bolo bez 
pochybení,
 predloženie investičných zámerov primátorky 
Novotnej a  zástupkyne primátorky Hajšovej (obe 
poslankyne TSK) na  pôde TSK za  okres Bánovce 
nad Bebravou, ktoré sa týkajú najmä opráv cestných 
komunikácií, osvetlenia križovatky pri výstupe 
z mesta smerom na Prievidzu a Topoľčany, moderni-
zácie a úpravy areálu SOŠ strojnícka a vízie možnej 
nadstavby bánovského gymnázia v záujme uvoľnenia 
tried v  Pamätnom dome Janka Jesenského, ktorého 
rekonštrukcia sa v  súčasnosti pripravuje. V  rámci 
zmeny rozpočtu už na  rok 2019 je schválené aj 
vybudovanie multifunkčného ihriska pri Gymnáziu 
Janka Jesenského a  sanácia podlahy telocvične SOŠ 
strojnícka.  Tlačová správa mesta

Participatívny-komunitný rozpočet TSK 

Pietna spomienka na zosnulých v Polomke

Participatívny - komu-
nitný rozpočet nie je v Tren-
čianskom samosprávnom 
kraji novinkou. Spomedzi 
všetkých vyšších územných 
celkov na  Slovensku ho 
TSK zaviedol ako prvý už 
v roku 2017 s cieľom posilniť 
otvorenosť, transparentnosť 
a  efektívnosť samosprávy. 
Za  tento čas sa vďaka PKR 
podarilo zorganizovať množ-
stvo hudobných festivalov či 
športových podujatí, vylepšiť 
rekreačné a vzdelávacie zóny 
pre deti s  rodičmi alebo 
dokonca vybudovať workou-
tové ihrisko, zakúpiť krojové 

vybavenie pre folklórne 
zoskupenia v  kraji a  mnoho 
iného. V  premiérovom roč-
níku fungovania PKR TSK 
bolo v  rozpočte vyčlenených 
99 tisíc eur určených pre 
potreby priamej participácie 
verejnosti na  prerozdeľovaní 
verejných financií. Šancu 
predložiť projekt a  získať 
hlasy potrebné na  jeho 
realizáciu využili obyvatelia 
8 okresov TSK. V  ďalšom 
roku bol Zastupiteľstvom 
TSK na  spustenie PKR TSK 
schválený rovnaký objem 
financií, pričom z  dôvodu 
prudkého nárastu žiadostí 

župa pristúpila k  navýšeniu 
prostriedkov na 124 tisíc eur.
V roku 2018 využili možnosť 
participácie obyvatelia zo 
všetkých 9 okresov kraja. 
V  aktuálnom roku sa Tren-
čiansky samosprávny kraj 
rozhodol navýšiť finančný 
balík. Zastupiteľstvo TSK tak 
schválilo oproti minulému 
roku až dvojnásobné množ-
stvo � nancií, čo znamená, že 
obyvatelia tento rok dostanú 
možnosť priamo rozhodnúť 
o sume vo výške až 200 tisíc 
eur. Tieto � nancie budú roz-
delené rovným dielom medzi 
všetkých 9 okresov. 

Predkladať projekty, 
ktoré môžu osloviť verejnosť, 
môžete až do  konca marca 
2019. Maximálna výška jed-
ného podporeného projektu je 
2 200 eur, pričom žiadateľmi 
o � nančný príspevok v rámci 
Participatívneho - komunit-
ného rozpočtu TSK môžu byť 
mestá, obce, skupiny, či orga-
nizácie sídliace a  pôsobiace 

na  území Trenčianskeho 
kraja. Súčasťou predklada-
ného projektu musí byť aj 
písomný súhlas minimálne 
15-tich dospelých občanov, 
ktorí súhlasia s jeho možnou 
realizáciou. Tento krok 
zaručí verejnú prospešnosť 
projektu v  danej komunite. 
V  súhlase musí byť uvedený 
názov projektu, meno navr-
hovateľa, mená, priezviská, 
adresy a  podpisy občanov, 
ktorí podporujú myšlienku 
projektu predkladaného 
projektu. Verejné zvažovania 
doručených projektov sa 
uskutočnia v  mesiaci máj, 
pričom v jeho druhej polovici 
prebehne verejné hlasovanie 
o  schválených projektoch. 
Výsledky hlasovania by 
mali byť známe už 15. júna 
2019. Pre úplnosť všetkých 
termínov ponúka TSK pre-
hľadný gra� cký manuál. Viac 
informácií a všetky potrebné 
tlačivá sú na www.tsk.sk. 

Tlačová správa TSK

M inulý rok bolo z Paticipatívneho – 
komunitného rozpočtu 

Trenčianskeho samosprávneho kraja 
podporených až trinásť  projektov priamo 
z nášho mesta, teraz máme túto možnosť 
opäť. Navyše sa suma zdvojnásobila, 
žiadosť však musíte podať do konca marca. 

Vo štvrtok 21. februára 
si vedenie mesta, príbuzní 
a  priatelia zosnulých pripo-
menuli pietnou spomienkou 
smutné desiate výročie tragickej 
dopravnej nehody na  želez-
ničnom priecestí v obci Polomka, 
kde zahynulo dvanásť ľudí, 
prevažne Bánovčanov. Pred 
budovou radnice zriadilo vedenie 
mesta pietne miesto, kde mohol 
každý položiť kvety a  zapáliť 
sviečku... Česť ich pamiatke! 
 Foto: Miroslava Robochová

V  m i mor i a d nom 
termíne - tento týždeň 
v  stredu 27. februára 
o  14.30 h v  mestskom 
ku ltúrnom st red isku 
sa uskutoční rokovanie 
mestského parlamentu. 
H l a v n ý m  b o d o m 
programu bude schválenie zámeru na  predloženie 
žiadosti o nenávratný � nančný príspevok na projekt 
výstavby prechodných bytov pre mariginalizované 
skupiny obyvateľstva. Príspevok vo výške asi 2,3 
milióna eur by mohlo poskytnúť  Ministerstvo vnútra 
Slovenskej republiky ako sprostredkovateľský orgán 
pre časť Operačného programu Ľudské zdroje, ktoré  
vyhlásilo v novembri 2018 výzvu zameranú na zlep-
šené formy bývania pre obce s prítomnosťou margina-
lizovaných rómskych komunít s prvkami prestupného 
bývania, ktorá je spolu� nancovaná zo zdrojov Európ-
skeho fondu regionálneho rozvoja. Poslanci sa 
na rokovaní 13. februára nedohodli na lokalitách, kde 
majú byť prestupné byty postavené, preto bol tento bod 
programu odložený na samostatné prerokovanie o dva 
týždne. Rokovanie mestského parlamentu je verejné 
a  prístupné všetkým občanom. Všetky materiály 
k tomuto bodu programu, vrátane nákladov na demo-
láciu a navrhnuté lokality, kde by mohli byť prechodné 
byty vybudované, nájdete na www.banovce.sk, v časti 
samospráva – materiály MsZ.  (r)

Zasadanie mestského 
zastupiteľstva 
v stredu 27. februára



25. február 2019 Číslo 8 školstvo, spoločnosť4

na facebooku 

Služba v  Policajnom 
zbore je poslaním – v tomto 
duchu sa niesla prednáška 
funkcionárov Okresného 
riaditeľstva Policajného 
zboru v  Bánovciach nad 
Bebravou pre stovku štu-
dentov IV. ročníkov Strednej 
odbornej školy strojníckej 
6. februára a  Gymnázia J. 

Jesenského 14. februára. 
Mladí ľudia sa nielen 
z  prednášky, ale aj z  vecnej 
diskusie dozvedeli veľa 
zaujímavých vecí. Zaujala 
hlavne informácia o  novej 
štátnej službe kadeta, ktorá 
bola zapracovaná do zákona 
č.73/1998 o  štátnej službe 
v znení neskorších predpisov 

len od  roku 2019. Taktiež 
o  možnosti štúdia na  Aka-
démii Policajného zboru
a  možnosti uplatnenia sa 
v Policajnom zbore po skon-
čení štúdia. Kadetom sa 
podľa nového druhu štátnej 
služby môže stať občan Slo-
venskej republiky starší ako 
18 rokov. Prijímacie konanie 

je rovnaké ako pri policaj-
tovi, pričom pri previerke 
z  telocviku sú upravené 
limity a nanovo je upravené 
aj overenie duševnej spôsobi-
losti. Žiakom, ktorí prejavia 
záujem o nový druh štátnej 
služby kadeta, ponúkli pred-
nášajúci možnosť návštevy 
na rezortných školách.  (mš)

Stredoškoláci o  práci v policajnom zbore

Ľudské práva prváka kontra maturanti 
Aj v  tomto školskom 

roku sa Gymnázium Janka 
Jesenského zapojilo do 
Olympiády ľudských práv. 
Krajské kolo sa uskutoč-
nilo v  Prievidzi za  účasti 
22 súťažiacich. Tí najskôr 
riešili vedomostný test 
a  z  nich najlepší postúpili 

do ústnej časti, kde sa mali 
v  päťminútovej rozprave 
vyjadriť k niektorej z aktu-
álnych ľudsko-právnych 
tém. Súťažiaci nemali témy 
vopred určené, svoju tému 
si náhodne vyžrebovali 
a  pri vyjadrovaní svojho 
názoru museli pružne rea-

govať tiež na otázky poroty. 
Víťaz školského kola Adam 
Briešťanský z  1.B triedy
mal proti sebe veľkú kon-
kurenciu, nakoľko väčšina 
súťažiacich bola v  matu-
ritnom ročníku. Výrazne 
ho to znevýhodňovalo 
vzhľadom na  to, že prváci 

ešte nemajú občiansku 
náuku zaradenú vo výučbe. 
Adam sa však súperov vôbec 
nezľakol a  v  silnej konku-
rencii si vybojoval výborné 
piate miesto a tým zároveň 
získal postup na  celoštátne 
kolo v apríli 2019 v Omšení. 

(gjj)

Pozvanie na diskusiu 
so Štefanom Harabínom
Vo štvrtok 7. marca 2019 o 16.30 hodine bude hosťom 
diskusného klubu kandidát na  prezidenta Slovenskej 
republiky - sudca najvyššieho súdu JUDr.  Štefan 
Harabín. Diskusia sa bude konať v  kaviarni hotela 
Arkádia v Bánovciach nad Bebravou a jej súčasťou bude 
i  prezentácia novej knižky Štefana Harabína Srdcom 
a svedomím spojená s autogramiádou autora. Vstup je 
voľný, tešíme sa na stretnutie!

Politická inzercia

Biologická olympiáda bola aj o fajčení

Predminulý týždeň 
sa v  Centre voľného 
času v  Bánovciach nad 
Bebravou konalo okresné 
kolo biologickej olym-
piády kategórie C - pre 7. 
až 9. ročník ZŠ a príslušné 
roční k y osemročných 
g y m ná zi í .  Súť a ž í  sa 
v projektovej a prakticko-
teoretickej časti. Žiak 
si môže vybrať, v  ktorej 
bude súťažiť, ale môže aj 
v oboch. Okresného kola sa 
zúčastnilo 21 súťažiacich 
z ôsmich základných škôl 
a  osemročného gymnázia 
v oboch častiach. Najvyšší 
počet dosiahnutých bodov 
mohol byť 90...

V prakticko-teoretickej 
časti najviac bodov - 79,5 
dosiahol Matúš Pukanec
zo ZŠ Školská. Za  ním 
dru hý skonči l  Šimon 
Mišina zo ZŠ Duklianska
so 73 bodmi a  tretí Tomáš 
Mazák z  Gymnázia J. 
Jesenského 62,5 bodu. 
V projektovej časti bol naj-
lepší Oliver Drozdík zo ZŠ 
Duklianska s  témou QUO 
VADIS Fajčenie v 21. storočí
a dosiahol 55 bodov. Druhá 
skončila Anetta Lučanská 
zo ZŠ Šišov  s  témou 
Účinky rôznych postrekov 
na vijačku krušpánovú s 54 
bodmi. Tretie miesto patrí 
Lenke Matuškovej zo ZŠ 

Duklianska s  témou Črie-
vička veľká so 53 bodmi. 
Do  krajského kola, ktoré 
bude 20. marca v Považskej 
Bystrici, postupujú prví 

dvaja z každej časti. Držíme 
im palce a  zároveň ďaku-
jeme vyučujúcim, ktorí pri-
pravili žiakov do okresného 
kola.  Magdaléna Petríková

O  tom, že deti majú blízky vzťah k prírode, 
svedčí aj stále väčší počet zapojených 

do postupových kôl biologickej olympiády.

Už v  utorok 26.  feb-
ruára Miestny odbor 
Matice slovenskej otvára 
v  Mestskom kultúrnom 
stredisku výstavu Andrej 
Hlinka - 80. výročie 
úmrtia, ktorú budete 
môcť navštíviť iba do  7. 
marca. Potom sa hneď 
v  ten deň môžete vybrať 
do Ži:vy na Kvíz o Bánov-
ciach o 18.00 h. V piatok 1. 
marca o 16.30 h pozývame 
všetky deti opäť do MsKS 
na rozprávku o šikovnom 

dievčatku s názvom So� a 
z  predmestia. V  sobotu 
2. marca od 10.00 h pre vás 
spoločne folklórny súbor 
Drienovec a  dobrovoľní 
hasiči z  mesta pripravujú 
Fašiangov ý sprievod
so štartom od  ZUŠ 
D.  Kardoša a  prejdú 
celým mestom, zapojiť 
sa môžete aj vy. Aby sme 
nezabudli, v  Mestskej 
knižnici Ľ. Štúra prebieha 
stále výstava Svet malého 
škôlkára.  (vp) 

KAM za kultúrou 

Keď nám je naozaj veľmi 
zle, prosíme o  pomoc 
nášho pomyselného anjela 
strážneho. Alebo si opaku-
jeme: „Bože, Bože...“ a  to 
aj vtedy, keď v neho vôbec 
neveríme. Vo chvíli pro-
senia zabúdame na  svoje 
chyby. Prosíme a  spo-
liehame sa na  to, že náš 
anjel a  Boh majú krátku 

pamäť a  už zabudli, že 
nie všetko robíme tak, 
aby sme boli hodní ich 
pomoci. Prosíme, hoci 
v  reálnom živote na  to 
slovíčko často zabúdame. 
Našťastie - anjeli a Boh sú 
zhovievaví. Sú tu a  stoja 
pri nás bez výhrad. Tak si 
to poďme zaslúžiť.  (zb)

  Dnes píše Zuza.nka

Deň otvorených dverí na školách
Stredná odborná škola stroj-

nícka pozýva deviatakov ale aj širokú 
verejnosť vo štvrtok 28. februára 
od 13. do 17. hodiny na prezentačnú 
akciu Vedecko - technické popo-
ludnie, kde sa môžu zoznámiť so 
všetkým odbormi na  škole, získajú 
informácie o  firmách zapojených 
do  duálneho vzdelávania, môžu 
diskutovať s učiteľmi i so študentmi, 
prezrieť si školu, atď. V ponuke je aj 
občerstvenie a malý darček. (soš)

Cirkevná stredná odborná 
škola sv. Terézie z Lisieux organizuje 
Deň otvorených dverí vo štvrtok 
28. februára a  v  pondelok 4. marca 
od 8.00 h v budove bývalej SPŠ stroj-
níckej na Farskej ulici. Škola ponúka 

možnosť štúdia v  nových odboroch 
sociálno - výchovný pracovník, 
vychovávateľstvo - opatrovateľská 
činnosť a  v  duálnom vzdelávaní - 
operátor odevnej výroby a biochemik 
mliekarenskej výroby. Okrem množ-
stva informácií čaká návštevníkov 
milé prekvapenie.  (csš)

Gymnázium Janka Jesenského
pozýva na  Deň otvorených dverí 
v piatok 1. marca od 8.30 do 17.30 h. 
Počas celého dňa radi uvítajú devia-
takov, ôsmakov i  žiakov štvrtého či 
piateho ročníka ZŠ a ich rodičov. Pri-
pravujú podnetné súťaže, kvízy a hry, 
stretnutia s  úspešnými absolventmi 
gymnázia, pohľad na  gymnaziálny 
život očami študentov, rozhovory, 

rôzne prekvapenia, informácie 
o programoch a projektoch, prezen-
tácie... (gjj)

Základná škola Gorazdova má 
pre verejnosť otvorené dvere vždy 
dokorán. Ale v  stredu 13. marca 
sprístupnila aj nahliadnutie na vyu-
čovací proces, aby rodičom pred-
školákov uľahčili výber základnej 
školy pre svoje dieťa. Nečakajte 
žiadne sprievodné akcie, ktoré by 
odpútavali pozornosť od  ukážky 
kvalitného výchovno-vzdelávacieho 
procesu. Uvidíte kto, čo a ako v našej 
škole s deťmi robí. Príďte sa pozrieť 
a vyberte si školu podľa svojho gusta! 
Viac na  www.zsgorazdovabn.edu-
page.org.  (zš)



25. február 2019 Číslo 8

 Už od tohto týždňa krášli 
knižničnú „obývačku“ pestrá 
výstava...

Výstavu s názvom Svet 
malého škôlkara je už u nás 
tradíciou, inštalovali sme ju 
minulý týždeň a  verejnosti 
je prístupná od 25. februára 
do 8. marca. Je to výtvarná 
súťaž určená pre deti 
materských škôl, kde môžu 
použiť ľubovoľnú techniku. 
Stvárniť mohli niektorého 
hrdinu z  kníh, ktoré im 
čítajú doma, v škôlke, alebo 
aj u nás v knižnici.
 V  rámci Mesiaca knihy 
prebieha po celej našej kra-
jine aj Týždeň slovenských 
knižníc...

Týždeň slovenských 
knižníc je od 4. do 10. marca 
veľká reklamná kampaň 
na  podporu činnosti všet-
kých tipov knižníc. V tomto 
roku sa nesie pod spo-
ločným mottom Knižnice 
pre všetkých, to znamená, 
že aj podujatia sú určené 
pre všetky vekové kategórie. 
A také sme pripravili aj my, 
v Bánovciach...
 Môžete nám niektoré 
z nich bližšie predstaviť?

V  utorok 5. marca 
organizujeme Deň otvo-
rených dverí. Začíname 
hneď o ôsmej hodine, kedy 

veľmi radi uvítame najmä 
nových čitateľov, ktorí budú 
zaregistrovaní bezplatne. 

Taktiež aj v  tomto roku 
platí takzvaná amnestia 
listových upomienok, kedy 
majú možnosť vrátiť naši 
neposlušní čitatelia knihy, 
na ktoré dlhšiu dobu zabudli. 
Tento deň ich môžu vrátiť 
bez poplatku. A pre deti sme 
pripravili obľúbené hádanky 
z  klobúka. Prebiehať bude 
aj obľúbená burza kníh. Ide 
o výpredaj vyradených kníh 
za  symbolických dvadsať 
centov. 
 Bude aj tradičná beseda 
s nejakým autorom?

Samozrejme, že bude... 
Tentoraz sme si do knižnice 
pozvali domáceho spiso-
vateľa Silvestra Lavríka, 

ktorý nie je len autorom 
mnohých poviedok a  kníh. 
Na  Slovensku i  v  Čechách 
je uznávaným dramatikom 
a  režisérom, ale všetci 
Bánovčania ho dobre 
poznajú najmä ako riaditeľa 
Základnej umeleckej školy 
Dezidera Kardoša a  ako 
vedúceho a  režiséra diva-
delného súboru BáPoDi. 
Pred pár rokmi sme s  ním 
mohli besedovať o  jeho 
novej knihe Nedeľné šachy 
s  Tisom priamo na  bánov-
skom námestí, tentokrát 

na  besedu s  ním v  piatok 
8. marca pozývame najmä 
deti, ktoré trávia jarné 
prázdniny v  prímestskom 
tábore Centra voľného času. 
Dospelí môžu s  ním bese-
dovať už vo štvrtok 7. marca 
v Kultúrnom centre Živa.
 Ďalšou celoslovenskou 
aktivitou, do  ktorej sa 
knižnica zapája každoročne 
a  celoročne, je projekt 
Osmijanko...Vraj máte 
prekvapenie?

Projekt Čítame s  Osmi-
jankom v  Bánovciach 
prebieha počas celého škol-
ského roka, kedy súťažiaci 
vypracúvajú súťažne otázky 
a v júni prebieha v mestskom 

kultúrnom stredisku sláv-
nostné žrebovanie. Ale už 
na  marec a apríl máme pre 
všetkých priaznivcov Osmi-
janka prekvapenie. Od  14. 
marca do  30. apríla bude 
naša knižničná spoločenská 
miestnosť patriť Osmijan-
kovej literárnej záhrade – to 
je názov putovnej výstavy, 
ktorú organizuje naša 
mestská knižnica v  spolu-
práci s  neziskovou organi-
záciou Osmijanko. Výstavu 
podporil Fond na  podporu 
umenia a je venovaná deťom 

a učiteľkám, ktoré sa každý 
rok do  tejto celoslovenskej 
súťaže zapájajú. 
 Na  záver Mesiaca knihy 
odmeňujete najaktívnejších 
malých čitateľov?

Za svoje čitateľské akti-
vity si to zaslúžia... Mesiac 
zavŕšime v piatok 29. marca 
obľúbenou Nocou s  Ander-
senom, kedy budú môcť 
v  našej knižnici nocovať vo 
vlastných spacákoch deti zo 
Základnej školy Duklianska 
s pani učiteľkou Matejovou. 
Aby to bolo spravodlivé, 
každý rok sú v našej knižnici 
spáči z  inej školy, aby sa 
vystriedali všetky v  našom 
meste.  Alena Borszéková

spoločnosť 5
 Spoločenská kronika

Mária Dúcka, rod. Melušová *1926
Anna Lukačovičová, rod. Tomanová *1934

Opustili nás

Bývalí pracovníci MsKS opäť „pracovali“ 
V  produktívnom veku 

o  ňom snívame, aj keď je 
príliš vzdialený. Keď sa 
k  nám postupne blíži viac 
a  viac, tak sa naň (všimnite 
si že nie na neho...) už tešíme 
a nevieme sa ho dočkať. Keď 
ale príde, aj sa zľakneme, no 
nakoniec sme radi, že je tu. 
A keď si ho istý čas užívame, 
znova pozeráme dozadu 
a neveríme, že to všetko tak 
rýchlo ubehlo a  že už nič 
z  toho minulého nevrátime. 
Roky bežia, spomienky 
zostávajú. Taký je dôchodok, 
dôchodkový vek. 

P ráve  pre to  sa 
v  poslednom období pri 
náhodných stretnutiach 

bývalých zamestnancov 
mest ského kultúrneho 
strediska na dôchodku akosi 
intenzívnejšie spomínala 
myšlienka vzájomného 
stretnutia. Nakoniec sa poda-
rilo zorganizovať stretnutie 
šestnástich bývalých pracov-
níkov kultúry 15. februára. 
Možno k  tomu prispela 
aj rozlúčka s  v  ten deň 
najmladšou dôchodkyňou 
spomedzi nich – Blankou 
Kodajovou, ktorá de� nitívne 
zatvorila dvere na  svojej 
kancelárii . Spoločenská 
miestnosť v Mestskej knižnici 
Ľudovíta Štúra na  sídlisku 
Sever ožila srdečnou atmo-
sférou, akú vedia navodiť 

len spomienky na  spoločnú 
prácu a  zážitky pri nej 
v  rokoch aktívnej činnosti. 
V  úvodnom slove bývalého 
riaditeľa MsKS a  služobne 
najstaršieho pracovníka tejto 
inštitúcie Viliama Kusého 
odzneli popri akomsi chro-
nologickom slede jej vývoja, 
aj spomienky s  nádychom 
nostalgie na  roky, ktoré 
poznamenali vývoj vzájom-
ných vzťahov medzi odde-
leniami tohto zariadenia 
a, samozrejme, aj medzi 
jednotlivými spolupracov-
níkmi. Jeho slová podporilo 
listovanie v kronike mestskej 
knižnice ale i  fotogra� e zo 
súkromných zbierok niekto-

rých z  prítomných. Okrem 
toho sa mnohé zmenilo aj 
v  súkromnom živote samot-
ných účastníkov stretnutia 
preto neprekvapil vzájomný 
záujem o ďalšie životné osudy 
svojich kolegýň a kolegov.

Nuž, bolo toho za  to 
obdobie naozaj dosť, 
bolo naozaj na  čo družne 
spomínať. V  príjemnej 
atmosfére čas rýchlo ubehol 
a  veru odchádzalo sa len 
ťažko. Preto si sľúbili, že 
toto stretnutie určite nebolo 
posledným a už teraz sa tešia 
na to nasledujúce.  

  kolektív 
 bývalých pracovníkov MsKS 
 a Mestskej knižnice Ľ. Štúra

ŽIVÁ KNIŽNICA
...rozhovory 
(nielen) o knihách

Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou 
a ŽI:VA činorodý priestor uvádzajú

stretnu�e s prozaikom, 
drama�kom, 
výtvarníkom a učiteľom

 ŽI:VA
Dom služieb

 1. poschodie
Námes�e Ľ. Štúra
Bánovce nad Bebravou

Silvester

7. 3. 2019
o 17:00 h

vstup voľný
www.kulturabn.sk

www.zivabn.sk

LAVRÍK

S vedúcou Mestskej knižnice Ľ. Štúra Jarmilou Mikulovou

Mesiac a Deň otvorených dverí 
v mestskej knižnici patrí knihe
M arec už dlhé desaťročia patrí knihám 

a tento prívlastok je impulzom 
aj pre Mestskú knižnicu Ľ. Štúra, aby 
pre svojich návštevníkov – čitateľov 
zorganizovala množstvo podujatí, ktorých 
hlavnými „hrdinkami“ sú knihy a ich 
čítanie. O niektorých aktivitách sme sa 
porozprávali podrobnejšie s vedúcou 
mestskej knižnice Jarmilou Mikulovou:

Prosíme rodičov s  trvalým pobytom v  meste Bánovce, 
ktorým sa narodilo alebo sa ešte len narodí v  roku 2019 
dieťatko v  susedných pôrodniciach, aby nám dali vedieť 
do redakcie na noviny@kulturabn.sk...

Našu prosbu po prvýkrát vypo-
čuli rodičia malého Samka Plačka, 
ktorý sa narodil v  topoľčianskej 
pôrodnici 14. januára 2019... Viac 
sme sa  o  novom občiankovi nedo-
zvedeli, ale s  istotou vieme, že už 
má trvalý pobyt v  Bánovciach nad 
Bebravou... Je medzi nami srdečne 
vítaný...  redakcia

Vypočutá prosba...
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Šesť starších a  päť 
mladších dorasteniek 
bánovského hádzanárskeho 
klubu nominovala trénerka 
Rajnohová na  štvrtý regi-
onálny zraz. Na  tréning 
najlepších mládežníckych 
hádzanárok Trenčianskeho 
kraja 19. februára nemuseli 
naše dievčatá cestovať 
ďaleko, zarezávali v bánov-
skej mestskej športovej 
hale. „Bánovce sa stali 
nápomocné Trenčianskemu 
regionálnemu centru. Sme 
radi, že dievčatá sú tu pod 
dozorom Zdenky Rajno-

hovej, ktorá je šé� rénerkou 
pre Trenčiansku oblasť,“
prezradil Miroslav Nagy, 
predseda HK Sokol Bánovce 
nad Bebravou. Do  Báno-
viec pricestoval aj hlavný 
metodik Slovenského 
zväzu hádzanej pre mládež, 
Fernando Gurich. Ako prvé 
sa na palubovke predstavili 
staršie dorastenky, po  nich 
si svoju deväťdesiatminú-
tovú tréningovú jednotku 
odkrútili mladšie doras-
tenky. „Dievčatá by mali 
absolvovať rôzne druhy 
testov, ktoré by mali preveriť, 

ako sú pripravené z oddielov. 
Testy budú zamerané či už 
na  pohyblivosť, obratnosť, 
alebo iné pohybové vlast-
nosti,“ prezradil program 
hádzanárok Miroslav Nagy. 
V najvyššej československej 
hádzanárskej lige žien 
postupne dostávajú priestor 
najlepšie staršie dorastenky, 
ich výkony nezostali 
trénerkou Rajnohovou 
nepovšimnuté. „Som milo 
prekvapený, že trénerka 
Rajnohová nezabúda 
na Bánovce, a že aj z nášho 
klubu pozvala viaceré diev-

čatá, ako sú Escherová Inez, 
Galková Zuzana, Paulová 
Lívia, Ráciková Alexandra, 
Béžová Alžbeta, Žáčiková 
Ema, Pokorná Petra, Gal-
ková Hana, Béžová Mag-
daléna, Števanková Sabína 
a  Kobulnická Simona,“ 
dodal na  záver predseda. 
Regionálne tréningy môžu 
byť pre dievčatá vstupnou 
bránou do  mládežníckej 
reprezentácie. Účasť našich 
deviatich mladých hádza-
nárok na zraze je dôkazom 
poctivej práce v bánovskom 
hádzanárskom klube.  (aj)

Tréning najlepších dorasteniek kraja u nás

Naše hádzanárky čelili 
vo svojom 17. stretnutí 
s e z óny  a k t u á l nemu 
lídrovi tabuľky,  Iuvente 
Micha lovce. Veľ kému 
favoritovi stretnutia a nie-
koľkonásobnému majstrovi 
Slovenska sme po množstve 
technických chýb podľahli 
o 27 gólov 15:43. Gólový 
účet stretnutia otvorila v 
37. sekunde Habánková, 
no o dve minúty neskôr sa 
vyrovnať na 1:1 podarilo 
Matušincovej. Najlepšia 
kanonierka interligy sa 
presadila aj v 6. minúte, keď 

znižovala na rozdiel dvoch 
presných zásahov 2:4. Naše 
dievčatá sa ako - tak držali 
do 9. minúty, keď Junásová 
upravovala skóre zápasu na 
3:7. Od tohto momentu to 
už bola hra mačky s myšou. 
V polovici 23. minúty 
presne namierila Kišiková a 
Iuventa viedla o desať gólov 
6:16. Michalovčanky ani v 
následnom priebehu hry 
neubrali z nasadenia a do 
prestávky natiahli rozdiel v 
skóre na pätnásť gólov, keď 
sekundu pred vypršaním 
prvého dejstva Kišiková 

zvýšila na 7:22. V druhom 
polčase dal tréner Iuventy 
Hatalčík príležitosť aj 
hráčkam z lavičky, ktoré sa 
mu odvďačili dobrou hrou. 
Aj striedajúce hádzanárky 
Michaloviec diktovali 
tempo hry a naďalej zvyšo-
vali náskok aktuálneho lídra 
MOL ligy. Východniarky 
po presnej strele Bajčiovej 
viedli o dvadsať gólov 7:27. 
V poslednej desaťminú-
tovke však niečo zo svojho 
umenia ukázali aj dievčatá 
trénerky Nataši Paulovi-
čovej. Úsek v rozmedzí 50 až 

57. minúty aj zásluhou troch 
presných zásahov Zuzany 
Hollej vyhrali 6:3, no úplný 
záver stretnutia opäť patril 
hostkám. Tie svojimi tromi 
gólmi spečatili svoje vysoké 
víťazstvo na 15:43. Zostava 
HK Sokol: M. Sakalošová, 
A. Bežová – L.Bridová, 
A. Racíková, Z. Hollá 7/2, 
Michaličková, E. Žáčiková, 
Z. Z.Galková, M.Šipláková
K. Matušincová 3, K. 
Obstová 2, B.Králová, N. 
Minárechová, A.Junásová, 
2, V.Matejíková 1. Trénerka: 
N. Pavlovičková.  (mp,aj)  

Jasná záležitosť majstra Slovenska
Sokol Bánovce – Michalovce 15:43 (7:22)

K lub s loven s k ýc h 
turistov v  Bánovciach nad 
Bebravou vás okrem festivalu 
Hory, cesty, ľudia pozýva 
aj do  prírody. V  sobotu 
23. marca to bude Letecká 
50-tka v réžii trenčianskych 
turistov a  v  nedeľu 31. 

marca organizuje bánovský 
KST autobusový zájazd 
do  Malých Karpát, kon-
krétne na výstup na Vysokú 
(754 m) s peknými výhľadmi. 
Viac informácií v Kalendári 
akcií na  rok 2019 na  www.
kstbanovce.sk. 

KST pozýva

Peter Ducho 
majster Slovenska 
medzi seniormi do 55 kg

V sobotu 16. februára 
sa v športovej hale Dukly 
Trenčín uskutočni l i 
seniorské majstrovstvá 
Slovenska v  gréckorím-
skom štýle. Na  slovenské 
pomery sa tu zišla veľmi 
slušná a kvalitná účasť 72 
zápasníkov z  13 klubov.  
Farby Mestského zápas-
níckeho klubu v  Bánov-
ciach nad Bebravou hájili 
dvaja zástupcovia – Peter 
Ducho a  Patrik Janáč. 
Patrik v  prvom kole 
v  hmotnosti do  67 kg 
nestačil na  Chomaniča zo Sniny a  z  ďalších bojov 
vypadol. V  najnižšej hmotnosti do  55 kg si Peter 
poradil so všetkými súpermi a stal sa tak zaslúžene 
majstrom Slovenska v seniorskej kategórii. Srdečne 
mu gratulujeme!  (mu,aj) 

Netradične v  nedeľu 
17. februára sa konalo prvé 
kolo žiackej ligy pod novým 
názvom I. Slovenská žiacka 
liga – západ. Hostiteľmi 
boli opäť zápasníci z Dukly 
Trenčín. Celkom 152 
účastníkov zo 14 klubov 
bojovali o prvé tohtoročné 
medaily. Našich dvadsať-
sedem chlapcov a  dievčat 
z Mestského zápasníckeho 
k lubu v  Bá novciach 
nad Bebravou  odviedlo 
na žinenkách skvelú prácu 

a zaslúžili sa o 20 medailí 
(10 zlatých, 4  strieborné 
a  6  bronzových). V  cel-
kovom hodnotení si 
vypracovali slušný náskok, 
keď pred druhým druž-
stvom z  Nitry vedieme 
o  28 bodov. Starší žiaci, 
mladší žiaci a  prípravka 
A  sú na  prvom mieste aj 
v  priebežnom hodnotení 
jednotlivých vekových 
kategórií. Prípravka B je 
momentálne na  druhom 
mieste.  (mu,aj) 

Dvadsať medailí 
z prvého kola 
žiackej ligy - západ

Vo svojom 22. stretnutí 
sezóny nastúpi l i naši 
kolkári proti najťažšiemu 
súperovi druhej l ig y, 
keďže v piatok 22. feb-
ruára čelili aktuálnemu 
lídrovi tabuľky. V stretnutí 
prvého s druhým dokázali 
kolkári Cabaja Čápor 
využiť domáce prostredie 

naplno. Po dvoch treti-
nách stretnutia bol síce 
stav nerozhodný 2:2, no 
záver patril domácim. Tí 

posledné dva duely vyhrali 
pomerne jednoznačne, 
navyše v celkom stretnutí 
zhodili presne o 200 kolov 

viac ako naši kolkári, preto 
sa po poslednom hode 
mohli tešiť z celkového 
víťazstva 6:2.  (aj)  

Šláger kola pre domácich kolkárov 
KK Cabaj-Čápor – BKK  6:2 (3275:3075)

Zápas v číslach
  Tím Plné Dorážka Chyby Sety Body Spolu
KK Cabaj-Čápor 2118 1157 25 15,5 6,0 3275
BKK Bánovce nad Bebravou 2100 975 46 8,5 2,0 3075

Naše hádzanárky - staršie dorastenky sa 20. februára 
predstavili na „domácej palubovke“ v Partizánskom 
proti  Stupave. Favoritom stretnutia boli naše dievčatá, 
no do zostavy trénerky  Paulovičovej zasiahla choroba 
či zranenia. Po vzájomnom oťukávaní sa v prvej desať-
minútovke sme Stupavčankám šnúrou jedenástich gólov 
utiekli na polčasových 19:6 a o víťazovi stretnutia tak 
nebolo pochýb. Mierna strata koncentrácie v druhom 
polčase na náskoku našich dievčat nič neubrala a dôležité 
dva body do tabuľky sme si tak pripísali. Zostava a góly 
Bánoviec:  Pokorná, A. Bežová - Líšková 1, Števanková, 
Ráciková 8, Kobulnická 1, Balátová, Kollárová, Žáčiková 
11/2, Z. Galková 9/2, Paulová 5, Imríšková, Sobotová, 
Bajtalová 1, Escherová 2.  (zdroj:hadzanabanovce.sk) 

Záhoračky proti dorastenkám bez šance
HK Sokol - HC Tatran Stupava 38:24 (19:6)

Alexandra Ráciková v útoku
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 Dám do prenájmu 1-izbový prerobený zariadený byt 
na Strede. Cena predbežne 300 eur mesačne + dohoda. 
Tel. 0903 047 636, 0904 229 398.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.
 Ponúkame elektroinštalačné práce nových el. roz-
vodov a  tiež rekonštrukciu starých. Tel. 0948 047 877 
Robert Marko. 

INZERCIA

Beseda škôlkárov s poľovníkom

Prvý detský karneval „zero waste“...
...na  území nášho 

mesta zorganizovali 
aktivisti z  projektu 
ODADni z  Bánoviec, 
ktorý realizuje jeho 
študentka Magdaléna 
Kalabová. Ideálny 
priestor našli v  Kul-
túrnom centre Ži:va, 
kde sú environmen-
tálne myšlienky vždy 
vítané. I tie najmenšie 
masky prišli so svojimi 
rodičmi bez zbytočných 
plastových „čačiek“, 
iba vo svojich kostý-
moch... Úporne, ale 
veselo. O  to sa zas 
postarala „animá-
torka“ Lynette... 
  Foto: ODADni z Bánoviec

Pre deti z  Materskej 
školy v  Horných Ozorov-
ciach bol 11. február veľmi 
zaujímavý a  poučný. Prišiel 
opäť medzi ne Pavol Koreň 
– ochranár prírody a vášnivý 
poľovník. Nielenže pútavo 
rozprával o  lesných zviera-
tách a  činnosti poľovníkov, 
ale priniesol ukázať aj rôzne 
trofeje, vábičky, encyklopédie 
a ďalšie vybavenie polovníka. 
Deti získali veľa informácií 
o  práci poľovníkov v  lese, 
o ich starostlivosti o zvieratá 
počas celého roku, ale najmä 
v  zime. Veríme, že touto 
vydarenou akciou sa nám 
podarilo zvýšiť vedomostnú 
úroveň detí a  podnietiť ich 
záujem o  prírodu a  čistotu 
lesa.  (mš)

Vážení spoluobčania!
Hasiči 
v Žitnej-Radiši Vám 
s hlbokým zármutkom 
oznamujú, že naša vrele 
milovaná BASA náhle 
opustila tento svet. Zomrela po prefl ámovaných 
nociach, ktoré sa opakovali každý týždeň.
Smútočný maškarný sprievod sa uskutoční 
za doprovodu hudby “BOBOŤANKY”, 
v sobotu 2. marca roku Pána tohto o 14:00 
hod. z horného konca Žitnej. Účasť prisľúbil 
i svätý tata.
Program rozlúčky so zosnulou sa uskutoční 
v sále kultúrneho domu v Žitnej-Radiši 
o 18:00 hod. 
Po programe bude nasledovať voľná zábava.
Na rázcestí obce bude pripravené občerstvenie 
a zabíjačkové špeciality ako kapustnica, klobása, 
varené víno a iné. Česť jej pamiatke!

Priatelia, zahlasujte 
za  projekt Vnučka .sk 
emailovou adresou, pod-
poríte nás tak v  prezentácii 
jedinečného slovenského 
projektu v  medzinárodnom 
prostredí! Hlasovanie končí 
v  stredu 27. februára 2019!
Ako na  to? Vytvorte si 
na  www.sozialmarie.org - 
účet resp. konto kliknutím 
na text registrácia vo formu-
lári pre hlasovanie: meno, 
priezvisko, emailová adresa, 
heslo 6 znakov. Ak chcete len 

hlasovať a  nemáte záujem 
o  iné informácie, môžete 
zaškrtnúť voľbu - iba na účel 
hlasovania , účet/konto 
sa po  hlasovaní odstráni. 
Na  emailovú adresu vám 
príde aktivačný odkaz – 
aktivujte! Zobrazí sa vám 
úvodná stránka Sozial Marie. 
Kliknite cez tento odkaz 
a  zahlasujte, za  náš projekt 
-www.sozialmarie.org/sk/
projects/7608. Ďakujeme! 
Viac na  facebooku Vnučka.
sk.  Vaša vnučka Janka

Zahlasujte za Vnučku!

Mesto Bánovce nad Bebravou 
zverejňuje zámery:
 Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci 
sa na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 20,24 m2. 
 Ponuka na nájom nebytového priestoru v budove 
Domu služieb na Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou. Ide o nebytový priestor nachádzajúci 
sa na 1. nadzemnom podlaží s výmerou 32,79 m2. 

Bližšie informácie získate na  stránke mesta: 
www.banovce.sk
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MVL AGRO, s.r.o. 
Bánovce nad Bebravou 
zahajuje mimoriadny 
predaj jabĺk v  cene 
0,35 € za 1 kg. V ponuke 
sú odrody šampión, 
jonagold ,  ida red 
a  zlatý delícius. Pre-
dajná doba PO  a  PIA 
od  7.00 do  15.00 h 
na  stredisku Záhrada 
na Trenčianskej ceste. 
Tel. 0905 517 086.


